
Present perfect 

- děj začal v minulosti, ale současně platí i v přítomnosti 

Udělal jsem úkoly.  I have finished my homework. 

 

- když mluvíme o něčem v minulosti, ale nevíme (není důležité), kdy se to stalo 

– chceme jen zmínit, že už to je 

Byl jsem v Itálii.  I have been to Italy. 

 

- když mluvíme o nějaké životní zkušenosti 

Četl jsem tu knihu.  I have read the book. 

 

- když mluvíme o věci, která se v minulosti změnila a může se změnit znova 

Viděl jsem to dvakrát.  I have seen it twice. 

 

- pomocné výrazy: yet, already, just; never, ever;  once 

 

Past simple 

- děj proběhl v minulosti 

Navštívil jsem ho minulý týden. I visited him last week. 

 

- pomocné výrazy: ago, this month, at lunchtime, last week, in 2012 

 

 

 

 

  


